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KOMUNITNÉ CENTRUM 
Obec podala žiadosť o dotáciu na úhradu 
výdavkov spojených s vytvorením 3 pra-
covných miest a čiastočne aj na náhradu 
výdavkov spojených s prevádzkou či akti-
vitami centra. V najbližšej dobe čakáme na 
výsledok s čo najskorším spustením pre-
vádzky.

ASOCIÁCIA HORSKÝCH 
SÍDIEL SLOVENSKA
19. februára sa starosta obce zúčastnil ro-
kovania výboru predsedníctva Asociácie 
horských sídiel Slovenska, na ktorom sa 
apelovalo najmä na prilákanie nových čle-
nov do tejto asociácie a tým zvýšenia jej 
členskej základne. Obciam hrozila strata 
príplatku za nadmorskú výšku z podielo-
vých daní, ktoré by tak prišli o značné fi-
nancie vynakladané na kúrenie, pluhovanie 
a na celkovú zimnú prevádzku.

ŽIADOSTI NA PROJEKTY
Obec podala dve žiadosti cez Miestnu akč-
nú skupinu MAS, na zakúpenie chýbajúcej 
techniky k údržbe miestnych komuniká-
cií či verejných priestranstiev. Konkrétne 
obec žiada finančné prostriedky na kúpu 
profesionálnej kosačky so zberom poko-
senej trávy a jej vysypávaním na vlečku 
za traktor, ďalej krovinorezov a motorovej 
píly. Druhá žiadosť sa týka už spomínané-
ho projektu vybudovania dvoch parkovísk, 
a to pri Hornom a Dolnom cintoríne, lebo 
tie si pýtajú mnohí občania.

ZÁKLADNÁ ŠKOLA 
V NOVOM ŠATE
Obec pri plánovaných projektoch neza-
budla ani na budovy Základnej školy a 
podala žiadosť o poskytnutie finančných 
prostriedkov na zníženie ich energetic-
kej náročnosti v hodnote vyše 820 000 
eur. „Veríme, že budeme úspešní a škola tak 
po rokoch získa špičkový vzhľad a vybavenie. 
V projekte je zahrnutá moderná technológia, 
fotovoltika, zateplenie, nové kúrenie, tepelné 
čerpadlá, elektroinštalácia, nová strecha, bez-
bariérovosť, vybudovanie zadných vstupov, 
ohradený areál, odvodnenie budov, vnútorná 
hygiena priestorov, ktorú si staré múry školy 
už skutočne zaslúžia,“ uvádza starosta. Mo-
mentálne obec čaká na výsledok posúdenia 
tejto žiadosti.

PREZIDENTSKÉ VOĽBY
1. KOLO - 23.3.2024
V obci Matiašovce z celkového počtu 
oprávnených voličov 590 pristúpilo k vo-
lebným urnám 270 voličov, čo predstavuje 
45,76%-nú účasť. Ani jeden lístok nebol 
neplatný. 

Výsledky 1. kola prezidentských volieb 
za obec Matiašovce:
• Mgr. Patrik Dubovský - 3
• Krisztián Forró - 1
• JUDr. Štefan Harabin - 42
• Ing. Ivan Korčok - 94
• Ing., Mgr. Marian Kotleba - 1
• Dr. h. c. Ing. Ján Kubiš - 3
• Mgr. Igor Matovič - 3
• Mgr. Milan Náhlik - 1
• Ing. Peter Pellegrini – 122

Počet hlasov pre kandidáta, ktorý prestal 
byť voliteľný a kandidáta, ktorý sa práva 
kandidovať vzdal:
• JUDr. Andrej Danko 0 
• Mgr. Róber Švec 0

PREZIDENTSKÉ VOĽBY 
2. KOLO - 06.4.2024
V obci Matiašovce z celkového počtu opráv-
nených voličov 600 pristúpilo k volebným 
urnám 347 voličov, čo predstavuje 57,83%-
nú účasť. Jeden lístok bol neplatný.

Výsledky 2. kola prezidentských volieb 
za obec Matiašovce:
• Ing. Ivan Korčok - 133 hlasov
• Ing. Peter Pellegrini - 213 hlasov

KOMPOSTÁREŇ

Počas posledných dvoch zasadnutí obecné-
ho zastupiteľstva poslanci riešili aj otázku 
fungovania kompostárne a nájdenia fi-
nančných prostriedkov pre zabezpečenie 
jej chodu, aby bola táto služba pre občanov 
bezplatná, nakoľko sa obec nechce uberať 
cestou vyberania poplatkov. „Táto cesta vý-
beru poplatkov za vývoz biologického odpadu 
by bola pre obec najjednoduchšia, obávame sa 
však, že pri takomto systéme by tieto služby boli 
využívané málo, resp. vôbec a odpad by končil 
na brehoch potokov alebo niekde za dedinou,“ 
uvádza starosta. Preto sa na zastupiteľstve 
dohodlo, že prvý zber biologicky rozloži-
teľného odpadu vykoná starosta a zamest-
nanci pre zistenie rozsahu a časovej nároč-
nosti zberu pre prípadnú potrebu ďalšieho 
zamestnanca na výkon tejto práce. Taktiež 
nastal problém aj v technickej sfére, a to 
konkrétne, že v projekte sa nerátalo s me-
chanizmom slúžiacim na zdvih a vysypá-
vanie odpadu z nádoby. „V súčasnosti však už 
obec oslovila firmu, ktorá daný mechanizmus 
navrhla, tiež máme firmu, ktorá toto zariade-
nia vyrobí a keď bude tento problém vyriešený, 
obec naplánuje prvý riadny vývoz. Predpokla-
daný termín je v máji tohto roku,“ informu-
je starosta. Do času riadneho zberu trávy, 
lístia a ostatného biologicky rozložiteľné-
ho odpadu zo záhrad pomocou traktora s 
vlečkou a so zamestnancami, bude pre-
vádzka kompostárne a zber odpadu do nej 
spred každej nehnuteľnosti prebiehať po 
predchádzajúcej dohode iba v pracovných 
dňoch od 07.00 do 15.00 hod. nasledovne:
- vyššie spomínané odpady môže každý 
individuálne priviesť do kompostárne,
- v nevyhnutných prípadoch, alebo v prí-
pade väčšieho množstva, môžu zamest-
nanci po dohode prísť odpad prevziať.

Momentálne sa v kompostárni nachádza 
už cca 20t odpadu, z ktorého sa postupným 
procesom stáva materiál, ktorý, veríme, 
bude žiadanou komoditou. Taktiež prosíme 
o to, aby sa v odpade nenachádzali kuchyn-
ské zbytky, plasty a iný nežiadúci odpad, 
nakoľko v prípade miešania odpadu, ktorý 
nesmie byť na kompostárni, môže dochá-
dzať k hnilobným procesom, ktoré môžu 
mať za následok či už nepríjemný zápach 
alebo výskyt hlodavcov v okolí kompostár-
ne. Obsah dovezeného biologického zele-
ného odpadu bude kontrolovaný. Taktiež 
prosíme občanov, aby nádoby na biologický 
odpad nevyužívali na iný druh odpadu.
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Zasadnutie Obecného zastupiteľstva 16.02.2024:
• zobralo na vedomie správy hlavného kontrolóra 

obce zo zaúčtovania príjmov a výdavkov za 2. 
polrok 2023, z vybavovania sťažností a o obci 
Matiašovce za rok 2023,

• odročilo správu hlavného kontrolóra obce z 
plnenia uznesení za roky 2022 a 2023,

• súhlasilo so zámerom predaja časti obecného 
pozemku pre Branislava Barľáka,

• nesúhlasilo s rozšírením bezdrôtového rozhlasu,
• súhlasilo s vypracovaním a následným vyplate-

ním projektovej dokumentácie na rekonštrukciu 
budov Základnej školy (ZŠ) v sume 12.540,00 €,

• súhlasilo s uzatvorením zmluvy o vypracovanie 
žiadosti o nenávratný finančný príspevok na 
rekonštrukciu budov ZŠ v sume 5.500,00 €,

• zobralo na vedomie stav projektu Obecného 
komunitného centra (OKC) a zapojenie sa obce o 
dotáciu na zamestnancov do OKC,

• zobralo na vedomie informáciu o prevádzkovaní 
kompostárne,

• nesúhlasilo s rozšírením verejného osvetlenia,
• zobralo na vedomie podnet Ján Ziburu vo veci 

konania riaditeľsky ZŠ,
• súhlasilo so začatím verejného obstarávania na 

dodanie energií (zemný plyn a elektrina),
• zobralo na vedomie informáciu o nákladoch 

budovania cesty do lokality Slunko,
• zobralo na vedomie informáciu o súhlase 

vlastníkov pozemkov so zriadením náhradného 
prístupu do lokality Slunko,

• zdržalo sa hlasovania vo veci vyvlastnenia časti 
pozemku na usporiadanie pozemkov pod cestou 
do lokality Slunko,

• zobralo na vedomie informácie o podnete na 
Krajskej prokuratúre a žalobe na Správnom súde 
od Štefana Bjalončíka,

• súhlasilo s nákupom vodomerov a ich postup-
nou inštaláciou do zvyšných odberných miest,

• zobralo na vedomie požiadavku Jozefa Krem-
paského vo veci riešenia nedostatku vody vo 
verejnom vodovode,

• zobralo na vedomie informáciu o využívaní OKC 
pre verejnosť,

• zobralo na vedomie informáciu o zmene roz-
počtu obce vykonanú starostom obce na konci 
roka 2023,

• súhlasilo s vykonaním inventarizácie, vytrie-
denia, uloženia a návrhu vyradenia majetku v 
rámci materiálno-technického vybavenia hasič-
skej zbrojnice.

 

Zasadnutie Obecného zastupiteľstva 27.03.2024:
• schválilo dotáciu pre mesto Spišská Stará Ves 

na spolufinancovanie nákladov zdravotného 
strediska vo výške 826 €,

• súhlasilo s dĺžkou procesu obstarávania a 
schvaľovania územnoplánovacej dokumentácia 
(UPD) max. 3 roky od podpisu zmluvy o poskyt-
nutí dotácie,

• zobralo na vedomie informácie o žiadostiach o 
zmenu UPD a ich zapracovaní,

• súhlasilo s bližšou špecifikáciou plôch rekreácie 
a cestovného ruchu,

• poverilo starostu zistiť informácie vo veci zave-
denia poplatku za rozvoj,

• súhlasilo so zmenou typu vykurovania budovy 
OKC,

• súhlasilo so začatím prác pre vytvorenie mono-
grafie o obci v rozsahu 600 ks výtlačkov v sume 
max. 10.000,00 do roku 2026,

• schválilo predĺženie lehoty výstavby rodinného 
domu najviac o 6 mesiacov pre Moniku Pivova-
rovú,

• súhlasilo s podpisom zmluvy o zabezpečení IT 
služieb.

SPORNÝ PRECHOD 
DO LOKALITY SLUNKO
12. januára sa uskutočnilo verejné zhromaždenie na ulici Potok, na 
ktorom bol prejednávaný aj problémový prechod do lokality Slunko. 
Tejto schôdze sa zúčastnil aj vlastník pozemku, cez ktorý bola prí-
stupová cesta desiatky rokov a niektorí občania našej obce, ktorých 
sa daná téma týka. Avšak k zásadnej dohode pre finálne vyrieše-
nie situácie s prechodom do spomínanej lokality nedošlo. Na tomto 
stretnutí však padol návrh na nájdenie náhradnej trasy vedúcej do 
lokality Slunko a tiež zabezpečenie súhlasu vlastníkov pozemkov na 
tejto trase do času, kým dôjde k majetko-právnemu usporiadaniu 
spornej lokality. Tiež bolo žiadané, aby bol vypracovaný rozpočet 
pre výstavbu riadnej cesty v úseku cca 130 m od mostíka cez po-
tok.  Následne po verejnom zhromaždení boli vypracované rozpočty 
projektantom, tiež boli geodetom zamerané pozemky najvhodnej-
šej náhradnej trasy na realizáciu za účasti niekoľkých vlastníkov 
pozemkov žijúcich na ulici Potok. Starostovi vyslovili súhlas všet-
ci vlastníci pozemkov, resp. ich detí, pre náhradnú trasu. Násled-
ne dňa 16. februára, na zasadnutí obecného zastupiteľstva, občania 
vyjadrili nesúhlas s náhradnou trasou a žiadali starostu o doplnenie 
bodu programu do rokovania obecného zastupiteľstva o vyvlastnení 
časti pozemku pre vyriešenie prístupu do lokality Slunko. Poslan-
ci súhlasili s doplnením tohto bodu do programu a pri hlasovaní o 
podaní návrhu na vyvlastnenie tejto časti pozemku sa všetci zdržali 
hlasovania, z čoho vyplýva, že obec v tejto veci nebude pokračovať.

CHALUPA POSTAVENÁ NA ROZHRANÍ 
DVOCH KATASTROV
Chalupu alebo rekreačný dom, ktorý stavebník stavia spolovice na 
území našej obce a jej druhá polovica leží v katastri obce Zálesie, do-
zorovali okrem iných už aj pracovníci Spoločného stavebného úradu 
z Kežmarku v rámci výkonu Štátneho stavebného dohľadu. Ak by 
bol postup stavebníka štandardný, teda taký, ktorý absolvuje drvivá 
väčšina stavebníkov v našich dvoch obciach, tak by to nebolo ničím 
nezvyčajné. Čiže ak stavebník preukáže, že pozemky sú na jeho liste 
vlastníctve a nie listoch vlastníctva hocikoho iného, ďalej ak staveb-
ník preukáže, že aj cudzí ľudia súhlasia so stavebnými prácami na 
ich pozemkoch, ďalej ak stavebník tiež preukáže kladné vyjadrenie 
od štátnych orgánov k jeho zámeru, ďalej, že či si stavebník pred za-
čatím stavebných prác zistil súlad s platným územným plánom obce 
alebo organizácií v nej pôsobiacich a tiež, aby aj obec, ktorá stav-
bu má povoliť, obdržala v rámci konania projektovú dokumentáciu, 
tak by daná stavba nebola ničím netypická. Ale ak stavebník zvolí 
opačný postup, t.j. nedodrží vôbec nič z vyššie uvedeného, tak je 
možné konštatovať, že niečo nie je správne. Už niekoľko krát sme v 
občasníkoch písali, aby sa stavebníci najprv informovali na postup, 
ak chcú realizovať stavby alebo stavebné práce, tiež sme žiadali, aby 
tieto práce riadne vopred ohlásili alebo podali žiadosť o stavebné 
povolenie. Tiež sme zverejnili správu od verejného ochrancu práv 
tzv. ombudsmana, že prv než kúpia pozemok, na ktorom chcú sta-
vať, nech si overia, či je na tých pozemkoch možné stavať. Chápe-
me, že stavebná byrokracia je spojená aj s finančnými výdavkami, 
ale predsa ten, kto ide investovať nemalé peniaze do stavby, ráta s 
určitým výdavkom spojeným s „papierovačkami“. Ak by sme tým-
to spôsobom začali robiť všetci, tak nie sú potrebné žiadne zákony, 
úrady a pravidlá. 

ZMENA ÚZEMNÉHO PLÁNU Č.2
Obec Matiašovce pracuje na zmene a doplnení územného plánu č. 2. 
„Pracujeme s viac ako 20 žiadosťami, avšak pre ich nepresné formulova-
nie, sa žiadosti dopĺňajú a tiež konzultujú so spracovateľom dokumentácie 
a jej obstarávateľkou. Žiadosti, ktoré ešte len prídu, už budú zaradené do 
zmeny UPD 3. Obec má za to, že momentálny územný plán je dobrý, no na 
druhej strane je limitujúci, nakoľko musíme bojovať s tým, že občania ku-
pujú pozemky s vedomím, že daný pozemok môže byť zmenený na stavebný 
pozemok. Veľmi dobre túto situáciu popísal verejný ochranca práv Róbert 
Dobrovodský, ktorý sa zaoberal viacerými podaniami od občanov, ktorí sa 

>>>
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• Dňa 3. januára bola obec 
kontrolovaná Sociálnou poisťovňou, 
týkajúca sa povinností, ktoré obec musí 
voči sociálnej poisťovni spĺňať. 

• 11. januára sa v Spišskej Starej Vsi 
konalo stretnutie členov miestnej 
akčnej skupiny MAS, na ktorej 
zástupcovia jednotlivých zamagurských 
obcí konzultovali svoje žiadosti na 
projekty. 

• 15. januára podala obec Záverečnú 
monitorovaciu správu týkajúcu sa 
stavby Obecného komunitného centra 
a taktiež obec čaká na schválenie 
poslednej žiadosti o platbu, po ktorej 
tak projekt komunitného centra 
budeme považovať za ukončený.

• Spoločnú sánkovačku žiakov 
Materskej a Základnej školy sa podarilo 
zrealizovať 22. januára.

• Z dôvodu silného vetra dňa 
25.januára bolo poškodených 8 ks 
svietidiel verejného osvetlenia. Za 
opravu obec uhradila sumu vyše 3600 
eur. Poisťovňa preplatila iba 250 eur.

• Obec opäť vstúpila do oblastnej 
organizácie Tatry-Spiš-Pieniny z 
dôvodu ožívania turistických atrakcií v 
obci, najmä pod záštitou občianskeho 
združenia Po stopách Gorala.  

• 10. februára sa konal už 11. 
Matiašovský ples, ktorým sprevádzal 
zabávač Robo Kajzer a hudobná 
skupina Junior z Kamienky.

• 26. februára sa konalo prvé 
zasadnutie okrskovej volebnej komisie 
k voľbám prezidenta SR.

• Prvého stretnutia s novou 
prednostkou okresného úradu sa 
starosta obce zúčastnil  11. marca.

• 15. marca sa konal „malý“ ZMOS 
a teda stretnutie tatranských a 
podtatranských obcí, na ktorom 
boli prejednávané súčasné výzvy, či 
problémy, s ktorými obce bojujú, napr. 
ako podielové dane a dopady novej 
legislatívy na obce.

• 23. marca sa uskutočnil Hokejový 
turnaj generácií o Putovný pohár 
primátora mesta, ktorého sa zúčastnili 
aj občania našej obce a tým ďakujeme 
za reprezentáciu obce.

• 27. marca sa konalo stretnutie 
organizačného výboru pri príležitosti 
jubilejného 550. výročia  udelenia 
valašských privilégií valachom od kráľa 
Mateja Korvína.

• 27. marca zasadalo obecné 
zastupiteľstvo.

• Od januára priestory komunitného 
centra poslúžili na výročnú členskú 
schôdzu dobrovoľného hasičského 
zboru, taktiež tieto priestory využili aj 
členovia poľovníckeho združenia, či pre 
uskutočnenie stolnotenisového turnaja.

TROJKRÁĽOVÝ 
STOLNOTENISOVÝ TURNAJ
6. januára obec tradične usporiadala Trojkráľový stolnotenisový turnaj. Pod-
ľa zúčastnených súťažiacich sa hralo v dvoch kategóriách do 30 rokov a nad 
30 rokov. Hralo sa systémom na 3 víťazné sety a každý s každým.

V kategórii do 30 rokov si zmeralo sily 12 hráčov.
• 1. miesto - Dávid Ovšonka, ul. Potok, Matiašovce
• 2. miesto - Viktória Danielčáková, Reľov
• 3. miesto - Maroš Mihók, Spišské Hanušovce 

V kategórii nad 30 rokov si zmerali sily 11 hráči. 
• 1. miesto - Gustáv Mirga, Reľov, bez prehry
• 2. miesto - Ján Gancarčík, ul. Potok, Matiašovce, jedna prehra
• 3. miesto - Ladislav Fronc, ul. Hlavná, Matiašovce 

Ďakujeme všetkým zúčastneným a tešíme sa, že sa v závere turnaja hráči 
dohodli na pravidelných tréningoch. Navrhli, aby sa konal aj ďalší turnaj a to 
už v tomto roku, počas veľkonočných sviatkov. Veríme, že im toto odhodlanie 
vydrží čo najdlhšie a prajeme im veľa športových úspechov.
Dôležitým faktom je zvýšený záujem o stolný tenis od občanov z ulice Potok 
z čoho máme radosť, že to obec spája.

HOKEJOVÝ TURNAJ ULÍC
Hokejový turnaj ulíc alebo aj rodinných príslušníkov sa vďaka dobrému po-
časiu uskutočnil 14. januára. Do turnaja sa zapojilo spolu 30 hráčov.
Víťazom sa stal tím z "dolného" konca ulice Pod lesom, t.j. Tomáš Veselov-
ský ml., Viktor Veselovský, Dušan Babiak, Tomáš Ovšonka, ktorého vystrie-
dal Tomáš Veselovský st.

Na druhom mieste skončil tím z Hlavnej ulice v zložení Lukáš Semančík, Mi-
lan Pompa, Štefan Gurovič, Damián Gurovič, ktorého nahradil Jozef Rušin.
Tretie miesto obsadil tím zo stredu ulice Pod lesom v zložení Ján Gorlic-
ký, Jano Gorlický, Janko Gorlický a Samuel Rušin. Pomyselné zemiakové 
medaily si odniesol manšaft Františka Gallika, s deťmi Máriom, Sandrou 
a Patríciou. Piatu priečku získal "vyšný koniec" ulice Pod lesom v zložení 
Jozef Lopata, Alexander Lopata, Marián Štefaňák st., Marián Štefaňák ml. a 
Marek Bednarčík.
Šieste miesto obsadil tím spojený z hráčov z ulíc Hlavná, Južná a Pod lesom, 
v zložení Matej Kuchta, Jozef Babiak, Martin Marhefka, Štefan Žembovič, 
Michal Kuchta a Filip Rušin. 
Najlepším strelcom turnaja bol Tomáš Veselovský ml. s 11 presnými zásahmi.
Najmladším hráčom turnaja bol Marián Štefaňák ml. a najstarším hráčom 
turnaja bol Ján Gorlický.
Všetkým hráčom ďakujeme, že si prišli zašportovať a fanúšikom, že prišli 
podporiť svojich hráčov.

domáhali zmeny územného plánu obce, ale samospráva ich požiadavke nevyhovela. 
Upozornil, že obec ako orgán územného plánovania nemá povinnosť automaticky 
vyhovieť. Odporúča, aby sa ľudia pred kúpou pozemku či pred samotnou výstavbou 
vopred oboznámili s územným plánom. Problémom je podľa neho, že sa ľudia pred 
kúpou pozemku neoboznámia s územným plánom danej obce. Ako podotkol, ľudia 
sa tiež spoliehajú na uistenie predávajúceho, že v budúcnosti sa bude dať pozemok 
využiť na výstavbu. Tento prísľub sa však nepreklenie do kúpnej zmluvy, a tak sa 
neskôr nemôžu dovolávať právnych nárokov voči predávajúcemu. Verejný ochranca 
práv tiež priblížil, že kupujúci sa následne domáha zmeny funkčného využitia po-
zemku a uplatňuje si pripomienky v procese obstarávania a schvaľovania územno-
plánovacej dokumentácie. Následne ostáva sklamaný, keď vlastník pozemku zistí, 
že mu obec nevyhovie v procese obstarávania a schvaľovania územnoplánovacej 
dokumentácie. Sťažuje sa, že mu obec takto zasahuje do výkonu vlastníckeho práva. 
Ako však ozrejmil verejný ochranca práv, takto to nie je,” uvádza starosta. V obci 
je niekoľko pozemkov, ale aj schátraných budov, taktiež má veľa nových na-
vrhnutých pozemkov už v daných lokalitách. Nie je prípustné rozširovať hra-
nicu zastavanosti obce smerom k mestu Spišská Stará Ves a obciam Spišské 
Hanušovce a Zálesie. „Máme málo úrodnej ornej pôdy, ktorú si nemôžeme dovo-
liť zastavať a tým odstrániť poľnohospodárstvo z vidieka. Proces zmeny územného 
plánu je z časového hľadiska náročný, nakoľko sa k danému návrhu musia vyjadriť 
všetky inštitúcie, nejde tak len o rozhodnutie obce či starostu,“ uzatvára starosta.

>>>
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Raz si tak pokojne vykračujeme z desiaty 
do triedy...a tam nás čakalo nemilé prekva-
penie. V strede triedy sme mali smetisko! 
Škriatok v lesíku urobil neporiadok! Deťú-
rence-zvieratká nemeškali a rýchlo vyro-
bili kontajnery, kde všetok odpad separo-
vali presne podľa farby. 
Deti sa hravou formou zoznamujú s prob-
lémami, ktoré ľahko zvládajú. Pracujú ako 
včeličky a robia nám radosť. Ako vás pra-
videlne informujeme, tak aj tento škol-
ský rok  sme sa venovali rôznym témam: 
zvieratká a vtáky v zime - deti spoznávali, 
čím sa zvieratká živia a aké je ich bydlis-
ko. Spoznávali sme ľudské telo, anatómiu 
i zdravé potraviny. Vesmír je našou obľú-
benou témou. Na karneval sa tešili aj veľ-
kí, aj malí. Pani učiteľky pripravili bohatý 
program súťaží, tancovačiek aj malého po-
hostenia. Dovoľte mi  poďakovať p. učiteľke 
Norike, že si nájde čas a príde k nám, keď 

ju potrebujeme. Len tak. 
V marci nám rozprávky otvárajú bránu do 
sveta fantázie, ale aj zručností. Deti si o 
rozprávkach radi kreslili, skladali puzzle, 
ale stavali aj  obrovské zámky.  
Ďakujeme aj pani kuchárkam, že nám vždy 
pripravia zdravé a chutné jedlo. 
Tento rok sa pôjdu naši predškoláci zapísať 
do prvého ročníka v Matiašovciach a Spiš-
skej Starej Vsi. Držíme im prsty. Celkovo 
odíde do prvého ročníka 12 predškolákov. A 
keďže naše rady opustí tak veľa kamarátov, 
týmto Vás pozývame na zápis do Materskej 
školy, ktorý bude trvať celý máj. Prihlášku 
si môžete vyzdvihnúť v materskej škole 
alebo elektronicky. Je potrebné ju podpísať 
oboma rodičmi, potvrdiť u lekára a doručiť 
do MŠ. TEŠÍME  SA.

PaedDr. Elena Galovičová,
riaditeľka školy

Karina Graindová,
riaditeľka MŠ

Narodenia: 1 chlapec a 1 dievča
Úmrtia: 3 muži a 1 žena
Prisťahovanie: 0
Odsťahovanie: 1 muž

AKO DETI ZACHRÁNILI LES

1. Do celoslovenskej súťaže Yp-
silon – slovina je hra sa  zapojilo 
14  žiakov. Všetci boli úspešnými 
riešiteľmi a získali diplomy s me-
dailou a perá. Žiaci Mária R. a Ni-
cole J. (1.roč.), Emília Z. a Marián Š. 
(2.roč.) ich vyriešili na 100 %. Od-
mena - diplom a peračník s písací-
mi potrebami.
2. V školskom karnevale si diplom 
„Najkrajšia maska karnevalu“  od-
niesol Simon Č.,  ktorý sa premenil 
na bútľavý strom. Všetky deti boli 
odmenené hračkami podľa vlastné-
ho výberu.
3. Spolupráca  ZŠ a MŠ -  sánko-
vačka prvákov s predškolákmi na 
školskom dvore.
4. Beseda so psychologičkou p. A. 
Magyarovou z CPaP v KK o priateľ-
stve, empatii, pozdravoch, ale aj o 
šikanovaní. 
5.Hviezdoslavov Kubín - v škol-
skom kole zvíťazila Miriam R. (3. 
roč.). Odmena – diplom a vecná 
cena.
6. 9. ročník súťaže „Moja kondič-
ka“ (kliky, zhyby, drepy) – zvíťazili 
Patrícia G. (4. roč.) a  Matej K. (2. 
roč.). Odmena -  medaily a diplomy.
7. Pri príležitosti 155. výročia vy-
učovania v hornej budove ško-
ly (1869) žiaci tvorili návrhy na 
známku, ktorá bude pripomínať 
tento významný deň. Ocenení dip-
lomom a vecnou cenou – 1. Simona 
J., 2. Miriam R. (3. roč.), 3. Marián 

Š. (2. roč.).
8. V  obecnej knižnici sme žiakom 
pripravili netradičnú hodinu čítania 
a literárnej výchovy. 
9. Súťaž v prednese pri príležitos-
ti Svetového dňa poézie - školské 
kolo – 1. Vanesa V., 2. Miriam R. a 
3. Anastázia G. (3. roč.), žiačky od-
menené diplomom a vecnou cenou. 
Žiaci sa učili prednášať text s pod-
porou čítania, nie spamäti.
10. Zapojili sme sa do celosloven-
ského detského čitateľského ma-
ratónu „Čítajme si“, ktorý orga-
nizovala Linka detskej istoty. Do 
reťazového čítania počas dvoch vy-
učovacích hodín sa zapojilo 15 žia-
kov (2.-4. roč.). Zároveň sme súťa-
žili o knihy do školy.
11. Školské kolo Pytagoriády (MAT) 
-  5 úspešných riešiteľov  - Sima, 
Mirka, Laura, Viktor (3. roč.)  a Pať-
ka (4. roč.). 
12. Koncoročné fotenie a  rozprá-
vočka s environmentálnou temati-
kou v nafukovacej kupole. 
13. Zapojenie žiakov do Veľkonoč-
nej WocaBee súťaže (ANJ) o zaují-
mavé ceny. 
14. Ateliér  Ramagu v Spišskej Starej 
Vsi - rozprávky zdarma, naše deti 
aj hercami. 

Pretláčanie rukou

Návrh poštovej známky Moja kondička

Prednes poézie

VÝVOZ VEĽKOOBJEMOVÉHO 
ODPADU ŠTATISTIKA
Celková hmotnosť veľkoobjemového odpa-
du za prvý štvrťrok predstavovala 11,24 t. 
Prvýkrát tak za posledných 13 rokov boli z 
obce vyvezené 4 ks veľkoobjemových kon-
tajnerov, ktorých objem je spolu 120 m3. Z 
hľadiska ekológie je tento fakt prínosom, 
pretože vieme, že odpady nekončia v prí-
rode. Avšak z hľadiska financií je potrebné 
si uvedomiť, že takýto vývoz stojí 2x viac 
peňazí ako po minulé roky, čo sa premietne 
do výšky poplatku za odpady.

NOVÁ MONOGRAFIA 
OBCE
Spracovanie monografie o našej obci sme 
zverili do rúk pracovníkom Štátneho ar-
chívu. Rozhodli o tom poslanci obecného 
zastupiteľstva na februárovom zasadnu-
tí. Vydanie monografie je naplánované na 
rok 2026, kedy obec oslávi 700. výročie od 
svojho založenia. „Pri tomto zámere sme 
stanovili rozpočet do 10 000 eur. Do obce 
by sa tak v roku 2026 malo dostať 600 vý-
tlačkov, z ktorých približne polovicu chce-
me rozdať do každej domácnosti a zvyšnú 
polovicu budeme mať k dispozícii na re-
prezentačné účely.“ uzatvára starosta.


